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Egy hete tartotta ötödik ülését a magyarkanizsai községi képviselő-testület, mely alkalommal negyvennél is több napirendi pont került 
megvitatásra.

Bata Ferenc, Tóthfalu helyi közösségének elnöke elmondta, hogy amióta a település kivált Oromhegyestől – mintegy húsz éve – folyama-
tos a helyi járulék megfi zettetése annak érdekében, hogy szinten tartsák és fejlesszék is a falut. Mivel december 31-ével ez megszűnik, szeret-
nék egy újabb, tíz éves periódusra bevezetni, mely idő alatt a befolyó összeg ötven százalékát a közművek megépítésére szeretnék beruházni, 
a falu utcáinak aszfaltozására fordítanák, húsz százalékot a helyi közösség szakszolgálatának kifi zetésére, tíz százalék jutna az egyesületeknek, 
a fennmaradó húszat pedig községi mintára az újszülöttek támogatására, illetve az elhalálozottak temetkezéséhez való hozzájárulására fordíta-
nák. Ugyanúgy, mint Oromhegyes esetében, a hozzájárulást lejjebb vették, mert a munkaviszonyban lévők esetében háromról két százalékra 
csökkentenék, a földművesek esetében pedig a hatvan kiló búza áráról harmincra vennék le a fi zetendő összeget, továbbá aki munkaviszony-
ban van, de földterülettel is rendelkezik, csak a földterület után kellene, hogy járulékot fi zessen. 

Kisebb vitát és értetlenséget váltott ki az a napirendi pont, mely a menekültek és lakóhelyüket elhagyni kényszerülő és visszatérő polgárok 
helyzetét előremozdító 2016–2019-re vonatkozó cselekvési terv elfogadására vonatkozott. Az ellenzék képviselői, az UKROK, a Magyar 
Mozgalom és Vajdasági párt képviselői azt szorgalmazták, hogy ne a menekültek felé irányuljon eme terv, hanem az itt maradottaknak dol-
gozzanak ki tervet. Fejsztámer Róbert polgármester világított rá arra, hogy a balkáni háború alkalmával lakhelyüket elhagyni kényszerülőket 
támogatná ez az elgondolás, nem pedig a jelenleg migránsként létező egyéneket. Kitért arra is, hogy létezik a  községben egy migrációs bizott-
ság, aminek az a dolga, hogy ellenőrizze a pénzek felhasználását. 

Az önkormányzat pénzügyi szakosztályának vezetője, Domonkos Tibor beszélt a község hosszú lejáratú hitelének refi nanszírozásáról, 
melyből kiderült, hogy a 2021-ig fi zetendő kölcsönt egy másikkal váltanák fel, mely nem újabb kölcsönt jelent, csak azt, hogy a félévenkénti 
helyett havi törlesztést vállalna magára az önkormányzat, mellyel azt is sikerülne elérniük, hogy a városháza épületére bejegyzett jelzálog 
végre eltörlésre kerüljön. Ezzel nem vállalnak újabb adósságot, csupán a kölcsön formája változna meg. 

Rendeletjavaslat került színre az ügyből is, hogy a községben 2015 folyamán határozatlan idejű munkaviszonyban foglalkoztatottak, kik-
nek száma 254, több nem lehet, míg a kormány nem változtat ezen a törvényen. Az ellenzék a Kanizsa Turizmus Kft. működését hozta fel 
példának, ami tulajdonképpen az Art Garni Hotelt és kávézót fedi. Ott hét foglalkoztatott van, míg a könyvtárban kilencen dolgoznak, itt 
mondta el a polgármester, hogy a hotel esetében például most kél el a segítség, mert a migránsok tavalyi áramlásával megcsappant az érdek-
lődés Magyarkanizsa iránt. Átcsoportosításra is sor került, de a létszámstop miatt nem vettek fel új munkaerőt, csupán belső pályázat alapján 
kerültek át emberek más munkakörbe.  

Pálfi  Ervin, a Kommunális Közvállalat vezetője jó pár napirendi pontban kapott szót. A közvállalat alapszabálya módosult, így átcsopor-
tosítással 30-ról 36-ra módosult foglalkoztatottaik száma. A termelési szolgáltatásoknál történtek a változások. A karbantartás és közvilágítás 
is az ő dolguk lesz ezentúl. Beruházásokat is terveznek, mégpedig egy légkalapács és kétszemélyes hűtőkamra vásárlása van tervben. Az 
árjegyzékük is változni fog, így a kéménykotrás szolgáltatás, mely a környező községekhez képest egyedülálló. Egy kotró végzi a munkát, a 
községi rendelet eddig kötelezővé tette a kémények tisztán tartását, de mára ez már igényelhetővé válik, az fi zet, aki igényli ezt a szolgáltatást.

Most, hogy a szállítási díj növelésére kerül sor, ismét vita tárgyát képezte annak létjogosultsága is, de végül 14 igen és 9 ellenszavazattal 
elfogadásra került ez a napirendi pont is. Tandari Zoltán, UKROK-os képviselő tudni vélte, hogy az Oromhoz tartozó kis településen, Újfa-
luban zsákos módszerrel viszek el a szemetet, de a szállító vállalat szóvivője elmondta, mindenki számára biztosítanak konténert, csak jelezni 
kell az igényt feléjük. Az ellenzék szerint indokolatlan az áremelés, főleg a téli időszakban.

Nem fogadták el viszont Halász Mónika (Magyar Mozgalom) rendeletjavaslatát, mely a mezőgazdasági és vidékfejlesztési költségvetési 
pénzalap létrehozásáról szóló rendelet módosítására irányult.

Jóváhagyták a Gyöngyszemeink Iskoláskor Előtti Intézmény idei és jövő évi terveit, a Zeneiskola idei és a jövő évre szóló éves mun-
katervét, de megtárgyalásra és elfogadásra került a Cnesa, a József Attila Könyvtár, a Regionális Kreatív Műhely alapszabálya, továbbá a 
fő városrendező kinevezéséről Tóth Vilmos építész személyében. A horgosi, oromhegyesi, magyarkanizsai általános- és középiskoláinak 
iskolaszékének felmentéséről és kinevezéséről és a felügyelő és igazgató bizottságok felmentéséről és kinevezéséről, a szociális központ, a 
községbeli szociális védelmi és szolgáltató központ, az egészségház, a pedagógus továbbképző és az ICR esetében is elfogadták a javaslatokat.(x)
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– Önkéntes helyi járulékok megszavazása, a szemételszállítási díj emelése és 
a Kommunális Közvállalat a középpontban –


